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NOVA METODA U KCS Teška oboljenja jetre otkrivaju samo skenerom ZA 20 MINUTAS R B I J A  

Za dijagnostiku alkoholne bolesti, hepatitisa, fibroze i drugih oboljenja jetre, pacijetni su donedavno 

morali da idu na biopsiju. Sada, umesto komplikovane i bolne procedure, na Infektivnoj klinici KCS ova 

oboljenja dijagnostikuju - fibroskenerom. 

Iako je biopsija jetre za iskusnog lekara rutinska intervencija, ipak je reč o invazivnoj proceduri koja može 

biti bolna, a nekada praćena komplikacijama. Takođe, tkivo koje se dobije na ovaj način mora da 

pregleda iskusan patolog, što sem većih troškova znači i duže čekanje na rezultat. S druge strane, 

pregled fibrosken aparatom je neinvazivan i komforan za bolesnika, ne razlikuje se od klasičnog 

ultrazvučnog pregleda stomaka i može se ponavljati po potrebi. 



 
 

Zamenica direktora Klinike za infektivne i tropske bolesti dr Ivana Milošević kaže za "Blic" da je ova 

metoda naročito značajna za procenu stepena štetnog nagomilavanja masti u jetri, jer je mnogo 

osetljivija od do sada korišćenog ultrazvuka. 

- Ceo proces traje dvadesetak minuta. Pregled se obavlja sondom dok pacijent leži i potpuno je 

bezbolan. Aparat je superiorniji od ultrazvuka, jer ultrazvuk detektuje masnu infiltraciju jetre tek kada je 

30 odsto ćelija zahvaćeno, dok fibrosken već od 10 odsto - ističe dr Milošević. 

Ovaj aparat funkcioniše na način što se primenom kratkih pulsirajućih niskofrekventnih zvučnih talasa 

određuje čvrstoća tkiva jetre. 

- Aparat daje informaciju o fibrozi, to jest o prisustvu oštećenja u tkivu jetre. Takođe, pruža podatak o 

masnoj infiltraciji, odnosno steatozi jetre - objašnjava dr Milošević. 

Aparat je namenjen, pre svega, pacijentima sa hepatitisom C, hepatitisom B, ali i onima koji imaju masnu 

ili alkoholnu bolest jetre i slična oboljenja. 

- Sve se više napušta biopsija kao metoda određivanja stadujma hronične bolesti jetre, tako da je 

fibrosken veliki pomak u medicini. U februaru počinjemo sa pregledima - naglašava naša sagovornica. 

F O T O :  P R O F I M E D I A  
Pregled se obavlja sondom dok pacijent leži i potpuno je bezbolan 

Pravo na pregled imaće svi pacijenti u Srbiji, kaže doktrorka, a pre toga neophodan je pregled 

infektologa u odgovarajućoj ustanovi. 

Ipak, pored prednosti, ova metoda ne može uvek zameniti potrebu za biopsijom. Fibrosken se ne može 

koristiti kod bolesnika koji imaju tečnost u trbuhu, u trudnoći i kod onih koji imaju pejsmejker ili 

defibrilator. 

Fibrosken i novi lekovi pomoći će u iskorenjivanju hepatitisa 

Hepatitis je hronično zapaljenje jetre nastalo usled virusa. Od pet potpuno različitih virusa koji su 

uzročnici hepatitisa, hepatitisi C i B su jedina dva koja mogu preći u hronični oblik prouzrokujući bolest sa 

posledicama. Hepatitis C je teška progresivna bolest koja u oko 30 odsto inficiranih slučajeva dovodi do 



 
 

ciroze jetre, sa mogućnošću nastanka kancera. Procenjuje se da samo hepatitis C u Srbiji ima oko 80.000 

ljudi. 

Ipak, hepatitis C je izlečiv direktno delujućim lekovima. U Srbiji je dostupna ova inovativna terapija, a 

veliki napredak je i dostupnost fibroskena za pracenje ovih bolesnika. 

- Nalazimo se u trenutku kada je došlo do revolucionarnog pomaka u lečenju hepatitisa C. Reč je 

inovativnim lekovima koji su kod nas uvedeni 2018. godine i imaju znatno manje neželjenih efekata, 

terapija kraće traje, a terapijski uspeh je veći. Zahvaljujući pojavi ovih lekova Svetska zdravstvena 

organizacija je označila 2030. godinu kao godinu eliminacije hepatitisa C kao javnozdravstvenog 

problema - dodaje doktorka Milošević. 

 

 

Lončar: Novi inovativni lekovi uskoro dostupni pacijentimaČ  

O N K I Ć  /  R A S  S R B I J A  



 
 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar najavio je večeras da će krajam marta ili početkom aprila, 16 najnovjih 

inovativnih lekova biti dostupno pacijentima koji su dugo čekali na ovu terapiju. 

Reč je o inovativnim lekovima za karcinom pluća, prostate, melanom, multipla sklerozu i druge bolesti 

koji su danas prošli Upravni odbor RFZO i koje će, kako je rekao, sledeće nedelje proći Vladu. 

"To je u ovom momentu najbitnije za građane Srbije. Ovo je najbolja vest za naše pacijente, da vide da 

mi radimo konkretne stvari koje pomažu ljudima i to je ono što nas razlikuje od drugih", rekao je Lončar 

za TV Prva. 

Za ove lekove je izdvojeno pet milijardi dinara, naveo je ministar zdravlja 

 

 

Lončar: Srbija može da napravi vakcinu za KORONAVIRUS, imamo ljude koji to stvarno znaju 

Srbija je apsolutno spremna na eventualni dolazak koronavirusa, poručio je večeras ministar zdravlja 
Zlatibor Lončar i naglasio da su angažovani svi resursi naše države u borbi protiv tog virusa. 



 
 

"Svi građani Srbije treba da znaju da su svi raspoloživi resursi angažovani na ovome, da taj virus što 
kasnije dođe kod nas, i ako dođe, da sprečimo da se širi", rekao je Lončar za TV Prva i dodao da "ne 
kažemo da možemo da izbegnemo virus, ali želimo da naši građani što manje to osete". 

Lončar je rekao da je Srbija neprestano u kontaktu sa kineskom ambasadom i agencijama i da prati 
cirkulaciju "potencijalno sumnjivih ljudi". 

"Preuzimamo ih na granici, pratimo sve vreme dok su u Srbiji, ispraćamo iz Srbije. To je ogroman posao", 
naglasio je ministar zdravlja. 

On je naveo da Srbija pomaže i drugim zemljama u regionu, jer želi da spreči da koronavirus bude "bliže 
našoj kući". 

"Pomažemo i drugima, sinoć sam se čuo sa makedonskim ministrom zdravlja, mi ćemo preuzeti i 
uradićemo njima analize", rekao je Lončar. 

Podsetio je da je odluka Svetske zdravstvene organizacije da proglasi vanrednu zdravstvenu situaciju na 
globalnom nivou zbog koronavirusa doneta iz više razloga. 

"Jedan je da produbi svest ljudi da je stanje izuzetno ozbiljno, da ne može to da se shvati olako, a druga 
je da se pomogne manje razvijenim zemljama, da im se pritekne u pomoć ako do njih dođe taj virus", 
objasnio je Lončar. 

Ministar je naglasio da nije "nikakva tragedija ako se desi da dođe" virus do naše zemlje. 

Jednostavna procedura 

On je naglasio da će Srbija da obrati pažnju na ljude koji boravili u području koji je zahvaćen virusom, kao 
i na osobe koje su s njima bile u kontaktu. 

"Ako nije nešto od to dvoje, nije realno da se dobije taj virus. To je trenutno naš fokus, kao na primer 
ove četiri osobe, koji dolaze u Francusku", rekao je Lončar. 

Ministar je naglasio da je procedura utvrđivanja da li neko ima koronavirus krajnje jednostavna. 

"Srbija je spremno dočekala ovo, mi smo od prvog momenta imali spremne regense i sve aparate koji su 
neophodni da ga utvrdimo. Utvrđujemo u roku od dva sata da li ga neko ima ili ne", rekao je Lončar, 
dodajući da se uzima krv ili bris, kao i da Srbija imamo dogovore sa najreferentnijim labaratorijama u 
Evropi i svetu da proveri nalaze. 

On je naglasio da su mere prevencije iste kao za svaki drugi virus ili grip, poput zaštite, izbegavanja 
masovnih događaja i "svega što može da dovede do širenja virusa". 

Upitan koliko će trebati vremena da se napravi vakcina za virus, Lončar je rekao da će biti potrebno par 
meseci. 



 
 

"Mi ako bude bilo potrebe, možemo da uradimo vakcinu i za koronavirus, a možemo da pomognemo, 
ako to bude interes Kine ili nekog drugog, da se to uradi, jer imamo ljude koji to stvarno znaju", poručio 
je Lončar. 

On je dodao da postoje ljudi "koji misle da imaju sve informacije i smeju se na ovu vest". 

"Ali poštujem sve to, i pretpostavljam da misle da imaju više informacija od mene i svih stručni ljudi. Oni 
pokazuju koliko im je stalo da Srbija nešto može da uradi", poručio je Lončar. 

Od sezonskog gripa obolelo 14.000 osoba 

Govoreći o sezonskom gripu u Srbiji, ministar zdravlja je rekao da je u Srbiji obolelo nešto manje od 
14.000 osoba, što je za 20 odsto manje nego prošle godine. 

"Ništa alarmantno, povećavaće se broj obolelih", rekao je Lončar. 

Naglasio je da je vakcinisano 300.000 ljudi, što je najviše do sada. 

Dodao da se situacija prati svakodnevno i iste mere predostrožnosti sprovode se kao i za svaki virus, 
svaki grip 

 

 



 
 

Prvi put na listi najsavremeniji lekovi za karcinom pluća i multiplu sklerozu 

Republički fond za zdravstveno osiguranje usvojio je novu listu lekova, na koju je stavljeno čak 16 

inovativnih lekova, koji predstavljaju najsavremeniju terapiju. Na listi su i najnoviji lekovi za karcinom 

prostate, maligni melanom, a prvi put i najsavremeniji lekovi za karcinom pluća i multiplu sklerozu. 

Država je ove godine izdvojila dodatna sredstva od pet milijardi dinara za savremene terapije. 

Vršilac dužnosti direktora Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje Sanja Radojević Škodrić kaže da 

su na listi inovativni lekovi za karcinom pluća, prostate, maligni melanom i multiplu sklerozu. 

"Juče na sednici Upravnog odbora RFZO-a usvojena nova lista lekova.Nakon ovog usvajanja sledeće 

nedelje očekujem da će lista biti usvojena od strane Vlade Republike Srbije, potom ide procedura javne 

nabavke, takoda će lekovi biti dostupni za tri meseca", rekla je Sanja Radojević Škodrić. 

Inovativnu terapiju dobiće pacijenti sa karcinomom pluća, koji svakog dana u Srbiji usmrti 13 osoba. 

"Za pluća moram da podsetim da su kriterijumi posebni dijagnostički testovi koje je odredila struka, tako 

da će svi pacijenti koji ispunajvaju te kriterijume biti na terapiji+20.  

Prvi put se od strane države uvodi finasiranje imunološke terapije za karcinom pluća, a sa novom 

imunološkom terapijom ubijaju se samo tumorske ćelije, samim tim pacijneti imaju minimalne neželjene 

efekte, kvalitet života je jako dobar, oni normalno žive", kaže Radojević Škodrić . 

Na listi su i najsavremniji lekovi za multiplu sklerozu. Procenjuje se da u Srbiji oko devet hiljada ljudi ima 

multiplu sklerozu, a svega 12 odsto njih prima terapiju stare generacije. Tako je bilo do sada. 

"Ove godine smo povećali broj pacijenata koji su na klasičnoj staroj interferonskoj terapiji za 800 

pacijenata i takođe smo uveli novu terapiju i to sedam inovativnih lekova od kojih je pet za drugu liniju ,a 

dva leka u u prvoj liniji", izjavila je Radojević Škodrić.  

Uvedena je i terapija za retke bolesti. 

"Lek kod dece koja boluju od retkog tumora neuroblastoma i ta deca neće morati da idu uinostranstvo, 

sada im je obezbeđena terapija u našoj zemlji", izjavila je Radojević Škodrić. 

U Republičkom fondu za zdravstveno osiguranje dodaju da će se truditi da iz godine u godinu povećavaju 

broj pacijenata koji dobijaju te najsavremenije lekove. 



 
 

 

 

Zabranjene posete Kliničkom centru Vojvodine zbog gripa 

U Kliničkom centru Vojvodine ima 13 pacijenata obolelih od gripa, a iako epidemija nije proglašena iz 

predostrožnosti su zabranjene posete toj zdravstvenoj ustanovi. 

"U Kliničkom centru Vojvodine, iz predostrožnosti, zbog porasta broja obolelih od gripa, zabranili smo 

posete kako bismo zaštitili pacijente koji su hospitalizovani. Kod 13 osoba obolelih od gripa, kao i kod 

onih za koje postoji sumnja, imamo adekvatnu medikamentsku farmako terapiju koja se odmah 

primenjuje", rekla je direktorka KCV Edita Stokić. 

Naglasila je da situacija nije alarmantna. 

"Za sada situacija nije alarmantna, ali molimo građane da nas podrže u meri zabrane poseta, jer je ona 

svakako u interesu sprečavanja širenja epidemije gripa među onim pacijentima koji su posebno ugroženi 

u pogledu njihovog zdravstvenog stanja", ističe Stokićeva. 



 
 

Prethodno su posete zabranjene Kliničkom centru Srbije, VMA i vojnim bolnicama, kao i Kliničkom 

centru u Kragujevcu. 

 

 

Gripa ima, ali ne i epidemije: Raste broj respiratornih infekcija 

Povećan je broj pacijenata sa respiratornim infekcijama što je u ovo doba godine uobičajena 

pojava,kažu stručnjaci. Ove godine nema smrtnih slučajeva od gripa 

BROJ obolelih od gripa raste iz dana u dan, ali razloga za proglašenje epidemije još nema, upućuju 
stručnjaci. Oni kažu da je povećan broj pacijenata sa respiratornim infekcijama u ovo doba godine 
uobičajena pojava. 
Epidemilog Branisalv Tiodorović kaže da je tokom januara registrovano 15.000 obolelih od ovih infekcija: 
- To je sasvim normalno za ovaj period. Dakle, razloga za paniku nema, jer epidemija se proglašava samo 
kada se pojavi neuobičajeno veliki broj zaraženih i kada se virus podjednako brzo širi među decom, 
odraslima i starima. 
Tokom prošlogodišnje sezone od posledica gripa umrlo je čak 12 ljudi, ali ni tada nije proglašena 
epidemija. 
- Mi ove godine još nemamo smrtnih slučajeva, što je dobro - napominje Tiodorović. - Osim toga, tipovi 
virusa influence koji su izolovani među obolelima kod nas su nam već dobro poznati. 



 
 

 

 

Umakli iz žarišta zaraze: Srbi iz Vuhana stigli u Francusku bez simptoma 

Broj umrlih od opasne infekcije neprekidno raste, mnogobrojne evakuacije iz žarišta zaraze ne 

prestaju, četvoro naših državljana od danas su u medicinskom karantinu na jugu Francuske. Pod 

nadzorom 14 dana, pod uslovom da nema novih slučajeva 

BROJ žrtava korona virusa porastao je juče na 305, a zabeležen je i prvi smrtni slučaj van Kine - na 
Filipinima, gde je preminuo kineski državljanin (44) iz Vuhana pošto mu je konstatovana teška upala 
pluća. Pojava virusa potvrđena je zasad u više od 25 zemalja širom sveta, a broj obolelih porastao je 
gotovo na 14.500.Brojne države organizovale su avionski prevoz za svoje građane koji se trenutno nalaze 
u zonama gde se pojavio virus. Među njima su i srpski državljani, njih četvoro, koji su evakuisani u noći 
između subote i nedelje iz Vuhana uz pomoć Francuske. Avion sa oko 250 ljudi, sleteo je juče nešto posle 
14.30 u vojnu bazu Istr na jugu Francuske - u letelici je bilo 65 Francuza, koji su preostali s prethodnog 
leta, dok su ostali bili putnici čak 29 različitih nacionalnosti. 

Ambasada Srbije u Parizu je u stalnom kontaktu s francuskim vlastima u vezi s transportom i boravkom 
naših državljana prebačenih iz Vuhana. Kako "Novosti" saznaju, oni će u 14-dnevnom karantinu biti u 
mestu Eks, u Provansi. 

- Čim je sleteo, u avion su ušli lekari sa piste i konsultovali se sa medicinskim osobljem o tome da li je 
bilo sumnjivih slučajeva tokom leta. Svima je pre poletanja urađen test, a u avionu su na polasku bili 
samo putnici koji nisu pokazivali simptome korona virusa - rekli su za naš list u ovoj vojnoj bazi. 



 
 

Na pisti je, za svaki slučaj, čekalo više ambulantnih kola, u slučaju da je neko usput pokazao simptome. 

Komplikovana operacija evakuacije, drugim avionom koji su organizovali Francuzi, započela je još u 
četvrtak, kada je malteški avion preko Portugalije stigao najpre do Pariza, da bi preko Hanoja doleteo do 
Vuhana, odakle je poleteo u nedelju ujutro oko 2.40. Francuzi i deo drugih državljana, među kojima je 
bili i četvoro Srba, isto toliko Hrvata, ali, na primer i deset Švajcaraca, ostali su u karantinu na 
francuskom tlu dve nedelje. Oni su posle sletanja autobusima prebačeni do krajnjih odredišta koja se 
nalaze na četrdesetak minuta vožnje. 

Jedan deo, uglavnom porodice, pridružio se onima koji su u petak smešteni u karantin u mestu Kari le 
Rue, na Azurnoj obali. Drugi su prebačeni u obližnji Eks an Provans, ka kopnu, u oficirsku školu za 
spasioce i vatrogasce. 

U oba karantina, obezbeđeni su odlični uslovi za oporavak i boravak u karantinu za koje su evakuisane 
unapred pripremili psiholozi. Imaju pravo da izlaze u dvorišni krug, da telefoniraju, primaju pakete, a u 
slučaju da se viđaju s drugima koji nisu članovi njihovih porodica, obavezni su da stave maske na lice. 

 

U karantinu će ostati 14 dana, pod uslovom da nema novih slučajeva zaraze. Karantin bi normalno 
trebalo da podrazumeva dve nedelje, od dolaska ili od eventualnog poslednjeg utvrđenog slučaja u 
okruženju. Svi su potpisali saglasnost da su dobrovoljno pristali na uslove i da neće napuštati centar gde 
su smešteni. Karantin čuvaju naoružani žandarmi i specijalci. 

U oba grada, inače stanovnici su uznemireni, bojeći se da eventualni virus ne izađe napolje, dok vlasti 
pokušavaju da ih uvere da za njih nema opasnosti. 

- Zgrade u kojima su smešteni prispeli iz Vuhana će biti detaljno dezinfikovane posle karantina, kao i 
avion kojim su dovezeni - saopšteno je juče. 

Neki stranci su juče prebačeni dalje. Jedan deo je nastavio ka Briselu, odnosno obližnjoj vojnoj bazi 
Melsbrek, a među njima je bilo devet Belgijanaca, 11 Danaca, 23 Holanđana, šestoro Čeha, dvoje 
Slovaka. Po portugalske državljane došao je vojni avion ove zemlje. 

Svetska zdravstvena organizacija upozorila je, u međuvremenu sve države da moraju da se pripreme 
zbog sve bržeg širenja novog virusa, a naučnici iz bolnice Renminbi pri Univerzitetu u Vuhanu i Institutu 
za virologiju zaključili su da bi korona virus mogao da se prenosi sa jedne na drugu osobu i preko 
probavnog sistema., 

 Do tog otkrića došlo se nakon što su proučene stolice i rektalni brisevi pacijenata. Ljudi, zaraženi korona 
virusom patili su samo od dijareje, a ne od klasičnih simptoma poput visoke temperature - pišu mediji u 
Kini, gde se od minulog vikenda koriste dronovi sa spikerfonima, kako bi se upozoravali građani da nose 
zaštitne maske. 

Bolnica sa 1.000 ležajeva Hušenšan u Vuhanu sagrađena za svega nekoliko dana - Foto AP 

Za to vreme, vlasti Vuhana izgradile su bolnicu sa 1.000 ležajeva za tretman bolesnika obolelih od korona 
virusa, a gradonačelnik ovog kineskog grada Džou Sijanvang predao je juče ujutro vojsci novu bolnicu 
Hušenšan. Prema pisanju kineskih medija, bolnica je montažna, četvrtastog oblika i može da se izgradi za 



 
 

šest dana, a 1.400 zdravstvenih radnika počeće da rade već danas.U PROVINCIJI Hubei, epicentru 
epidemije, broj preminulih porastao je samo u subotu za 45. U Vuhanu, žarištu virusa dosad je 
preminulo 224 ljudi. U ovom gradu ostalo je još dvoje srpskih državljana koji nisu hteli da budu 
evakuisani 

OSIJEK 

U BOLNICU u Osijeku tokom jučerašnjeg dana primljen je muškarac koji je, po povratku iz Kine, dobio 
visoku temperaturu. Iz te zdravstvene ustanove je saopšteno da su prvi rezultati testiranja na novi, 
opasni i smrtonosni korona virus negativni. 

Do zaključenja ovog broja, međutim, nisu bili poznati konačni rezultati analiza. 

OTKAZI 

ŠEST zvaničnika u gradu Huangang, koji je blizu epicentra virusa Vuhana je otpušteno. Otkazi su usledili 
zbog, kako je prenela kineska novinska agencija Sinhua, "lošeg postupanja" u suzbijanju epidemije. 

 

Kombinacija lekova za grip i HIV pomogla obolelim od korona virusa 



 
 

BANGKOK - Tim lekara na Tajlandu saopštio je da je korišćenje kombinacije lekova za grip i virus HIV 
dovelo da značajnog poboljšanja stanja kod nekoliko pacijenata ozbiljno obolelih od novog korona 
virusa. 

Lekari iz Bolnice Radžaviti u Bangkoku saopštili su da je novi tretman doveo do značajnog poboljšanja 
zdravstvenog stanja nekoliko pacijenata za 48 sati od davanja prve doze, prenosi Rojters. 

Među pacijentima, kako su naveli lekari sa Tajlanda, našla se i jedna 70-godišnja pacijentkinja iz kineskog 
Vuhana, koja je obolela od virusa pre 10 dana, prenosi Tanjug 

 

 

Najskuplji lek na svetu izvlačiće se na tomboli, ideja za neke kontroverzna 
 
Većina dece se rodi zdrava. Nekoliko njih koji nisu imali te sreće pate od bolesti čije lečenje košta više 
od dva miliona dolara. Da li je pošteno odlučivati o njihovoj sudbini nagradnim izvlačenjem? 

Roditeljima dece koja boluju od retke mišićne bolesti, pružen je znak nade predstavljanjem nove genske 
terapije prošle godine. 

http://rs.n1info.com/journalist315/Hina-dpa-
http://rs.n1info.com/journalist315/Hina-dpa-


 
 

Lekom "Zolgensma" leči se spinalna mišićna atrofija (SMA). Retka genetska bolest uzrokuje slabljenje 
mišića i može dovesti do problema s gutanjem i disanjem ili paralize. 

Mnogima lek "Zolgensma" može pomoći, ali košta 2,1 miliona dolara po obolelom. "Zolgensma" je, osim 
što je najskuplji lek na svetu, odobren jedino u SAD-u. 

Proizvođač tog leka, švajcarski farmaceutski džin Novartis, došao je na kontroverznu ideju. U ponedeljak 
kompanija kreće sa tombolom u kojoj će se znati imena 100 obolelih beba i male dece koja će dobiti lek. 

Nagradno izvlačenje koje su kritičari opisali kao etički upitnu marketinšku kampanju privukla je pažnju 
roditelja širom sveta. 

Sin Marine Mantel iz južne Nemačke, rođen 2018. godine, oboleo je od SMA. 

"Prvih šest nedelja verovali smo da je potpuno zdrav, ali se odjednom prestao da pokreće", rekla je 
Mantel za dpa. 

Mikaelu je dijagnostifikovana bolest koja pogađa jednu osobu na njih osam do 10 hiljada širom sveta. 

Iako su Mikaela lečili "Spinrazom", prvim odobrenim lekom za SMA u svetu, američke kompanije Biogen, 
on je bio u nekolicini na koju genska terapija nije imala efekta. 

"Počeo je da ima problema s plućima i nije mogao da se iskaše", rekla je Mantel. 

Kada su američke vlasti dale zeleno svetlo alternativnom proizvodu "Zolgensma" u maju prošle godine, 
Mantel je odlučila da nastavi da se bori za sina. 

Mikael je započeo s terapijom prošlog rujna, iako lek nije odobren u Nemačkoj. 

"Dobro napreduje. Sada može da se samostalno okrene, može da sedne", kaže njegova majka. 

Lek "Zolgensma" tek treba da bude odobren u Evropi. 

"Naravno da lutrija nije ispravan potez, ali Novartis bar nešto preduzima", rekla je Mantel. 
Zašto Novartis ne bi snizio cenu terapije, umesto davanja 100 besplatnih terapija? 

Novartis je došao na tu ideju jer je želeo da učiniti lek dostupnim širom sveta što je pre moguće. Oko 200 
dece u Americi je već primilo tu terapiju, rekla je portparolka kompanije. 

Proizvodnja leka je ograničena, objašnjava ona. Fabrika u Ilinoisu može da proizvede samo 100 dodatnih 
doza ove godine, uz očekivane redovne narudžbine, dodaje. 



 
 

Nemački naučnik Norbert Pol se s time ne slaže. Kaže da je bolje napraviti selekciju pacijenata po 
određenim kriterijumima, a da se prednost da deci kojima je ponestalo drugih mogućnosti. 

Nagradno izvlačenje ostavlja utisak da je regularna terapija "Spinrazom" lošijeg kvaliteta i jeftinija 
alternativa "Zolgensmi". "To nije slučaj", kaže Pol. 

Jahim Spros, predsednik nemačkog udruženja za lobiranje za obolele pacijente kaže da "se onima kojima 
je lečenje potrebno, mora obezbediti pristup leku". 

 

 

Koronavirus odneo više života nego SARS  
Vlasti u provinciji Hubej objavile su danas 56 novih smrtnih slučajeva od koronavirusa, čime je broj 
umrlih od posledica ovog virusa u Kini porastao na 360, što je više nego za vreme epidemije SARS-a 
početkom dvehiljaditih godina, kada je u Kini preminulo 349 osoba. 

Zdravstvena komisija Hubeja, provincije u centru Kine gde je žarište nove epidemije, u svom dnevnom 
izveštaju saopštila je i da je zabeleženo 2.103 novih slučajeva obolelih. Time je, prema zvaničnim 
podacima, ukupan broj obolelih u celoj Kini sada 16.480. 



 
 

Epidemiju je Svetska zdravstvena organizacija prošle nedelje proglasila globalnom vanrednom 
situacijom, sa prijavljenim slučajevima u više od 20 zemalja. 
U nedelju je zabeležen prvi smrtni slučaj od koronavirusa van Kine, na Filipinima. U Manili je umro 44-
ogodišnji Kinez, poreklom iz Vuhana, glavnog grada Hubeja, gde je i počela epidemija. 

Grupa industrijski najrazvijenijih zemalja G7 saopštila je da će udružiti snage u borbi protiv ove 
epidemije, saopštilo je nemačko Ministarstvo zdravlja u nedelju. 

"Dogovorili smo se da mora da postoji konferencijska telefonska veza ministara zdravlja članica G7 kako 
bismo imali jedinstven odgovor", rekao je nemački ministar zdravlja Jens Špan posle telefonskog 
razgovora s američkim kolegom. 

Novi oblik koronavirusa pojavio se krajem decembra prošle godine na pijaci u Vuhanu, gde se prodaju 
divlje životinje. Epidemija se zatim proširila van Hubeja posebno sa povećanim putovanjima tokom 
raspusta povodom kineske Nove godine. 

 

 

Lončar: Srbija spremna za koronavirus, angažovani svi resursi 

http://rs.n1info.com/Svet/a565958/BBC-Prva-smrt-od-koronavirusa-van-Kine-umro-muskarac-na-Filipinima.html


 
 

BEOGRAD: „Srbija je apsolutno spremna na eventualni dolazak koronavirusa, poručio je večeras ministar 
zdravlja Zlatibor Lončar i naglasio da su angažovani svi resursi naše države u borbi protiv tog virusa. 

"Svi građani Srbije treba da znaju da su svi raspoloživi resursi angažovani na ovome, da taj virus što 
kasnije dođe kod nas, i ako dođe, da sprečimo da se širi", rekao je Lončar za TV Prva i dodao da "ne 
kažemo da možemo da izbegnemo virus, ali želimo da naši građani što manje to osete". 

Lončar je rekao da je Srbija neprestano u kontaktu sa kineskom ambasadom i agencijama i da prati 
cirkulaciju "potencijalno sumnjivih ljudi". 

"Preuzimamo ih na granici, pratimo sve vreme dok su u Srbiji, ispraćamo iz Srbije. To je ogroman posao", 
naglasio je ministar zdravlja. 

On je naveo da Srbija pomaže i drugim zemljama u regionu, jer želi da spreči da koronavirus bude "bliže 
našoj kući". 

"Pomažemo i drugima, sinoć sam se čuo sa makedonskim ministrom zdravlja, mi ćemo preuzeti i 
uradićemo njima analize", rekao je Lončar. 

Lončar je najavio da će krajam marta ili početkom aprila, 16 najnovijih inovativnih lekova biti dostupno 
pacijentima koji su dugo čekali na ovu terapiju. 

Reč je o inovativnim lekovima za karcinom pluća, prostate, melanom, multipla sklerozu i druge bolesti 
koji su danas prošli Upravni odbor RFZO i koje će, kako je rekao, sledeće nedelje proći Vladu. 

"To je u ovom momentu najbitnije za građane Srbije. Ovo je najbolja vest za naše pacijente, da vide da 
mi radimo konkretne stvari koje pomažu ljudima i to je ono što nas razlikuje od drugih", rekao je Lončar. 

Za ove lekove je izdvojeno pet milijardi dinara, naveo je ministar zdravlje.  

Podsetio je da je odluka Svetske zdravstvene organizacije da proglasi vanrednu zdravstvenu situaciju na 
globalnom nivou zbog koronavirusa doneta iz više razloga. 

"Jedan je da produbi svest ljudi da je stanje izuzetno ozbiljno, da ne može to da se shvati olako, a druga 
je da se pomogne manje razvijenim zemljama, da im se pritekne u pomoć ako do njih dođe taj virus", 
objasnio je Lončar. 

Ministar je naglasio da nije "nikakva tragedija ako se desi da dođe" virus do naše zemlje.On je naglasio 
da će Srbija da obrati pažnju na ljude koji boravili u području koji je zahvaćen virusom, kao i na osobe 
koje su s njima bile u kontaktu. 



 
 

"Ako nije nešto od to dvoje, nije realno da se dobije taj virus. To je trenutno naš fokus, kao na primer 
ove četiri osobe, koji dolaze u Francusku", rekao je Lončar. 

Ministar je naglasio da je procedura utvrđivanja da li neko ima koronavirus krajnje jednostavna. 

"Srbija je spremno dočekala ovo, mi smo od prvog momenta imali spremne regense i sve aparate koji su 
neophodni da ga utvrdimo. Utvrđujemo u roku od dva sata da li ga neko ima ili ne", rekao je Lončar, 
dodajući da se uzima krv ili bris, kao i da Srbija ima dogovore sa najreferentnijim labaratorijama u Evropi 
i svetu da proveri nalaze. 

On je naglasio da su mere prevencije iste kao za svaki drugi virus ili grip, poput zaštite, izbegavanja 
masovnih događaja i "svega što može da dovede do širenja virusa".Upitan koliko će trebati vremena da 
se napravi vakcina za virus, Lončar je rekao da će biti potrebno par meseci. 

"Mi ako bude bilo potrebe, možemo da uradimo vakcinu i za koronavirus, a možemo da pomognemo, 
ako to bude interes Kine ili nekog drugog, da se to uradi, jer imamo ljude koji to stvarno znaju", poručio 
je Lončar.On je dodao da postoje ljudi "koji misle da imaju sve informacije i smeju se na ovu vest". 

"Ali poštujem sve to, i pretpostavljam da misle da imaju više informacija od mene i svih stručni ljudi. Oni 
pokazuju koliko im je stalo da Srbija nešto može da uradi", poručio je Lončar.Govoreći o sezonskom 
gripu u Srbiji, ministar zdravlja je rekao da je u Srbiji obolelo nešto manje od 14.000 osoba, što je za 20 
odsto manje nego prošle godine. 

"Ništa alarmantno, povećavaće se broj obolelih", rekao je Lončar.Naglasio je da je vakcinisano 300.000 
ljudi, što je najviše do sada.Dodao da se situacija prati svakodnevno i iste mere predostrožnosti 
sprovode se kao i za svaki virus, svaki grip 
 


